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OBEC BECHEROV 
Becherov 135, 086 35 Becherov 

___________________________________________________________________________ 
 
 

Z Á P I S N I C A 
 

z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Becherove  
konaného dňa 17.08.2023 v zasadačke obecného úradu 

 
 
 
Program:  

1. Otvorenie zasadnutia.  
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice. 
3. Návrhová komisia. 
4. Vyhodnotenie verejnej obchodnej súťaže na odpredaj parcely na Hrabníku. 
5. Interný predpis č. 1/2023 – smernica o poplatkoch obce. 
6. Interný predpis č. 2/2023 – prevádzkový poriadok posilňovne 
7. Záujem o odkúpenie pozemku na výstavbu garáže – M. Banyázy. 
8. Program obnovy dediny 2023. 
9. MAS Horná Topľa – výzva 7.2. 
10. MAS Horná Topľa – výzva na výstavbu multifunkčného ihriska. 
11. MAS Horná Topľa – výzva na opravu autobusovej zastávky. 
12. Výzva na Riešenie migračných výziev v obci Becherov. 
13. Poskytnutie dotácie na spracovanie Územnoplánovacej dokumentácie. 
14. Plán obnovy – oprava KSB. 
15. Dotácia na oplotenie vojnového cintorína z I. sv. vojny. 
16. Kolaudácia vodovodu. 
17. Nová internetová stránka. 
18. Vyhlásenie III. stupňa PA. 
19. Verejná schôdza. 
20. Rôzne. 
21. Uznesenie. 
22. Záver. 

 
 
 
Prítomní:       podľa prezenčnej listiny. 
 
1/  Starosta obce všetkých prítomných privítal a následne zasadnutie otvoril.  
 
 
2/  Za zapisovateľa bola navrhnutá Mgr. Marianna  Felegiová za overovateľov zápisnice 
     Ing. Vladimír Choma a Jozef Dinis.  
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3/  Návrhová komisia Ing. Júlia Bogdanová a Mgr. Marianna Felegiová.  
 
 
4/ Starosta obce ukázal poslancom doručený návrh na odkúpenie parcely na Hrabníku. Obálka 

bola označená „obchodná súťaž – neotvárať“. Zábezpeka vo výške 1 000,00 € bola 
vložená na účet obce vedený v UniCredit Bank, čo starosta deklaroval výpisom z banky ku 
dňu 07.08.2023. Návrh Miroslava Pangrác-Pitera, bytom Janovce 146, 086 41 Raslavice 
obsahoval všetky potrebné náležitosti. Menovaný navrhol za odkúpenie pozemku CKN č. 
1848/1 o výmere 1010 m2 sumu 26 €/ m2, čo činí 26 260,00 € za pozemok. Na základe 
toho sa jednohlasne uzniesli na nasledovnom: Schvaľujeme odpredaj pozemku vo 
vlastníctve Obce Becherov CKN č. 1848/1 o výmere 1010 m2, druh pozemku orná pôda, 
zapísanom na LV č. 1035 v k.ú. obce Becherov Miroslavovi Pangrác-Piterovi, bytom 
Jánovce 146, 086 41 Raslavice  za sumu 26,00 €/m2, čo je 26 260,00 € za pozemok. 
Poslanci ukladajú starostovi obce, aby navrhovateľa informoval o úspešnosti jeho návrhu 
a postupoval v odpredaji podľa pravidiel uvedených v návrhu kúpnej zmluvy. 

 
 
5/ Starosta obce predložil poslancom Interný predpis č. 1/2023 – smernica o poplatkoch obce. 

Na základe, že poplatky boli naposledy menené v roku 2011, bola potrebná ich 
aktualizácia. Je ťažké sa podľa niekoho a niečoho držať, lebo výška poplatkov v každej 
obci je individuálna. Poslanci si jednotlivé navrhované položky preštudovali a na ich 
návrh, boli niektoré upravené. Nakoniec Interný predpis č. 1/2023 o poplatkoch obce 
jednohlasne schválili. Interný predpis bude zverejnený na internetovej stránke obce. 

 
 
6/ Ako bolo určené na minulom zastupiteľstve vo Športovom centre sa namontoval 

elektronický vrátnik. Záujemcovia o návštevu zariadenia si na obecnom úrade prevezmú 
čip, ktorý im otvorí dvere. V prípade potreby si vieme čas a dĺžku návštevy skontrolovať. 
Napriek tomu starosta obce navrhol, aby sme tam dali aj knihu návštev. Čip sa môže dať 
jednej rodine, ale návštevníkov môže byť viacej z danej rodiny. Poslanci si Interný predpis 
č. 2/2023 – prevádzkový poriadok posilňovne pozorne preštudovali a následne ho 
jednohlasne schválili. Starosta obce dá vyrobiť tabuľu s prevádzkovým poriadkom a osadí 
sa v posilňovni.  

 
 
7/ Starosta obce predniesol poslancom záujem M. Banyáza, bytom Becherov č. 34 

o odkúpenie časti parcely CKN č. 3 vo vlastníctve obce Becherov. Parcela má veľkosť 202 
m2. Pozemok chce využiť na parkovanie osobného automobilu. Po rozprave bol prijatý 
nasledovný záver: Zásadne nie sme proti odpredaji časti pozemku CKN č. 3 menovanému 
na stanovený účel. Je potrebné presne vedieť o akú časť pozemku ide (nachádza sa tam aj 
kanál) a v akej veľkosti. Starosta obce bude p. Banyáza o rozhodnutí informovať.  

 
 
8/ POD 2023. V aktuálnej situácií je ťažké sa dopracovať k výsledku žiadostí o dotácie. Tak 

preto vždy nevieme výsledok našej žiadosti v rámci Programu obnovy dediny 2023 na 
výstavbu Altánku s náučnými tabuľami pri švablivke. Aj napriek telefonátu starostovi obce 
nevedeli podať informáciu, kedy bude súťaž vyhodnotená. Poslanci túto informáciu zobrali 
na vedomie. 

 
9/ BECHEROV – rekonštrukcia miestnej komunikácie. V rámci výzvy Miestnej akčnej 



Zápisnica z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Becherove dňa 17.08.2023 
 

 str. 3 

 

skupiny Horná Topľa MAS 032/7.2/4 PRV sme podali dňa 07.08.2023 žiadosť 
o poskytnutie nenávratného finančného príspevku vo výške 99 817,10 € na opravu miestne 
komunikácie. Oproti plánu sme museli z projektu vynechať obrubníky. S obrubníkmi a ich 
osadením by sme značne prekročili maximálnu dotáciu 100 000,00 €. Problémom je, že na 
poslednú chvíľu do podmienok súťaže dali povinnosť v rámci projektu zamestnať jedného 
pracovníka na plný úväzok. A to ešte máme v pláne zúčastniť sa výzvy MAS na výstavbu 
multifunkčného ihriska, kde je podmienka zamestnania tiež. Preto starosta obce dal čestné 
vyhlásenie, že v rámci výzvy na rekonštrukciu miestnej komunikácie zamestná jedného 
človeka na polovičný úväzok. V prípade schválenia žiadosti bude potrebné zobrať 
preklenovací úver na realizáciu projektu. Doteraz nás tento projekt stál 2 360,00 €. 360,00 
€ za polohopisný a výškový plán a 2 000,00 za vypracovanie projektovej dokumentácie. 
Poslanci doterajšie kroky v rámci tejto výzvy zobrali na vedomie.  

 
 
10/ Projektová dokumentácia na výstavbu multifunkčného ihriska je v štádiu spracovania. 

Výzva MAS 032/7.4/5 by mala byť vyhlásená v septembri.  
 
 
11/ Spevnená plocha a prestavba autobusovej zastávky v rámci výzvy MAS IROP-CLLD-

P964-512-005. Na základe verejného obstarávania bola za dodávateľa stavby vybraná 
firma Pavličko a partneri, s.r.o., s ktorou bola dňa 12.07.2023 podpísaná Zmluva o dielo 
č. 12/07/2023. Výška finančných prostriedkov je po verejnom obstarávaní v objeme 
26 522,94 € za dielo. Následne firma započala práce. Plocha je dokončená aj základ na 
zastávku. Drevený vrch zastávky je podľa informácií od dodávateľa stavby vo výrobe. 
Z dôvodu realizácie spevnenej plochy sme museli odstrániť dve tuje. Preto bude potrebné 
medzi spevnenú plocha a pamätník vysadiť novú zeleň. 

 
 
12/ Riešenie migračných výziev v obci Becherov. V rámci tejto výzvy by sme mali dostať 

13 000,00 € za pomoc Ukrajincom. Ako bolo spomínané všetko dlho trvá. Žiadosť 
o nenávratný finančný príspevok sme podali 23.03.2023, 16.05.2023 nám bolo doručené 
Rozhodnutie o schválení NFP, 09.08.2023 nám bola doručená výzva na  predloženie 
dokumentácie pre prípravu zmluvy. Dokumentáciu sme odoslali hneď 10.08.2023. 
Uvidíme kedy dôjde zmluva na podpis.  

 
 
13/ Poskytnutie dotácie na spracovanie územnoplánovacej dokumentácie. 17.07.2023 nám 

boli doručené zmluvy na podpis. Podpísané zmluvy sme odoslali 19.07.2023. 14.08.2023 
nám bola doručená podpísaná zmluva na základe ktorej nám bude poskytnutá dotácia 
7 200,00 € na spracovanie ÚPD. Práce na príprave návrhu územného plánu pokračujú. 

 
 
14/  Zníženie energetickej náročnosti kultúrno-správnej budovy v obci Becherov. Ministerstvo 

dopravy SR na poslednú chvíľu zmenilo termín ukončenia podávania žiadosti z Plánu 
obnovy – Investícia 2: Obnova verejných historických a pamiatkovo chránených budov 
z decembra 2024 na 31.07.2023. Naša obec mala v čase oznámenia zmeny ukončené 
verejné obstarávania na dodávateľa projektovej dokumentácie, stavebný dozor a externý 
manažment. Dokončili sme žiadosť a stihli sme ju podať priamo na ministerstve 
31.07.2023. Celková výška požadovaných finančných prostriedkov je 431 760,20 €. 
Starosta obce informoval poslancov o prácach, ktoré by sa mali na KSB urobiť. Bude 
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potrebné urobiť ešte jedno verejné obstarávanie na dodávateľa stavebných prác. Treba 
dúfať, že budeme v tejto výzve úspešný, lebo sme do toho investovali nemalé finančné 
prostriedky. 

 
 
15/ V minulom roku sme napísali žiadosť o poskytnutie dotácie na oplotenie vojnového 

cintorína z I. svetovej vojny na základe § 4 ods. 8 Zákona o vojnových hroboch na rok 
2023. V tomto roku nám bola žiadosť schválená a na základe toho nám bude poskytnutá 
dotácia vo výške 14 000,00 € na spomínané oplotenie.  Naša spoluúčasť bude min. 
4 005,00 €. Oplotenie bude kovové, bude ohraničovať cintorín. Musíme dať cintorín 
zamerať, spracovať projektovú dokumentáciu a vyhlásiť verejné obstarávanie na 
dodávateľa. Poslanci jednohlasne schválili tieto náklady a povinnú spoluúčasť uhradiť 
z rezervného fondu, keďže to bude kapitálový výdavok. Následne sa naša spoluúčasť 
uhradí zo zdrojov získaných v rámci výzvy MIRRI Riešenie migračných výziev v obci 
Becherov. 

 
 
16/  Po dlhým mesiacoch jednania s VVS, a.s. o zmluve na prevádzku vodovodu na Hrabníku 

sme konečne podpísali zmluvu. Zmluva bola podpísaná 13.07.2023 a následne 
zverejnená. Starosta podal žiadosť o kolaudáciu na Okresný úrad Bardejov, odbor 
starostlivosti o životné prostredie 14.08.2023. Tým, že sme ešte nemali zmluvu, nemohli 
sme  požiadať o pripojenie ATS do distribučnej sústavy. Na základe zmluvy o pripojenie 
požiadala VVS, a.s. Bude potrebné spustiť ATS v spolupráci s dodávateľom stavby 
a prevádzkovateľom. Inak by mal byť  vodovod pripravený na prevádzku.  

 
 
17/ Starosta obce informoval poslancov o novej internetovej stránke obce. Stránka spĺňa 

štandardy ustanovené zákonom. Zároveň je stránka prepojená s centrálnou úradnou 
tabuľou. Dizajnovo je oveľa krajšia ako stará. Pomocou aplikácie je možné upozorniť 
občanov na aktuality uvedené na stránke. Ale túto možnosť zatiaľ poslanci opätovne 
zamietli. Obec momentálne využíva sms a obecný rozhlas. 

 
 
18/ 01.07.2023 sme opäť mali povodeň. V poobedňajších hodinách bol v katastri obce 

Becherov prívalový dážď extrémnej intenzity spojený s krupobitím. Po znížení intenzity 
dažďa nasledovala obhliadka obce, pri ktorej bolo zistené vyliatie toku Kamenec a toku č. 
327/18 z ich koryta. Na toku č. 327/18 bol upchatý priepust popod cestu č. III/ 3520, 
voda tiekla po ceste. Do obce z okolitých lúk stekala voda cez dvory rodinných domov. 
Na základe týchto zistení bol 01.07.2023 o 15.00 hod. starostom obce vyhlásený III. 
stupeň povodňovej aktivity. Následne boli zahájené práce na odstránení následkov 
povodne. Povodne boli aj v iných častiach okresu, takže na záchranných prácach boli len 
mechanizmy objednané obcou. SVP, š.p. poslal mechanizmy až neskôr. Začali s prácami 
na dolnom konci, ale po jednom dni boli nahlásení aktivistom na enviro polícií za ničenie 
biotopov. Z tohto dôvodu stroje odviezli. Budúci týždeň by mali poslať kráčajúci bager, 
ktorý by mal po toku upraviť kamene. Tiež sa kamene doplnia na prahoch a pod mostami. 
Na Becherov je naplánovaných 250 t. Tento stav s povodňami začína byť pravidelnosťou. 
Čo je zaujímavé, za posledné štyri roky boli povodne tri krát a to 01.07., 30.06. a 01.07. 
Starosta obce predbežne vyčíslil sumu za stroje, ktoré boli objednané obcou na cca 
3000,00 €. Tieto finančné prostriedky nám budú preplatené štátom.  
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19/ Napriek tomu, že na bývalom zastupiteľstve starosta obce informoval poslancov, že 

plánuje zorganizovať verejnú schôdzu, doteraz sa tak nestalo. Starosta argumentoval 
nedostatkom času a obsadenosťou kultúrneho domu, hlavne v nedeľu. Skúsi nájsť 
náhradný termín. 

 
 
20/  Starosta obce informoval poslancov o pláne zamestnať novú pracovníčku obecného úradu 

cez projekt, ako terénnu sociálnu pracovníčku. Preto do napísania žiadosti bola 
zamestnaná na dohodu o vykonaní práce v mesiaci júl. Ale pri preštudovaní výzvy sme 
zistili, že nie sme oprávnený  žiadateľ. Napriek tomu, že sme zapísaný v atlase rómskych 
komunít. V podstate na túto výzvu máme málo rómskych spoluobčanov. Tak sme od 
01.08. podpísala s p. Hniličkovou pracovnú zmluvu na dobu určitú do konca tohto roka. 

 
       Taktiež starosta obce ukázal poslancom návrh pripomienky pre Ministerstvo životného 

prostredia SR na základe legislatívneho procesu č. LP/2023/482 Nariadenie vlády 
Slovenskej republiky, ktorým sa ustanovuje národný zoznam území európskeho 
významu. Jedná sa o žiadosť o zmenu navrhovaného stupňa ochrany v SKUEV 0937 
Becherovská tisina zo stupňa ochrany 2 na stupeň ochrany 5. Lesy SR používajú cestu 
patriacu urbárskej spoločnosti bez poplatku. Pri aktuálnej situácii na ričkovej ceste 
(prepadnutý priepust – mostík), kde ochota pracovníkov lesov bola vo veľmi obmedzenej 
forme, je tento stav neudržateľný. Urbárska spoločnosť plánuje cestu v budúcnosti 
odovzdať obci. My samozrejme nemáme dôvod investovať do cesty, keď ju niekto svojou 
činnosťou rozbije. Po vyhlásení 5. stupňa ochrany, ktorý bude kopírovať územie 
európskeho významu by sa v značnej miere odstránila ťažba v danej lokalite. Iba 5. 
stupeň ochrany zabezpečí reálnu ochranu biotopov európskeho významu Ls 1.3 
Jaseňovo-jelšové podhorské lužné lesy (* 91E0), Ls 1.4 Horské jelšové lužné lesy (* 
91E0), Ls 4 Lipovo-javorové sutinové lesy (* 9180), Ls 5.1 Bukové a jedľovo-bukové 
kvetnaté lesy (9130), Ls 5.3 Javorovo-bukové horské lesy (9140) a ochranu druhov 
európskeho významu: kunka žltobruchá (Bombina variegata), rys ostrovid (Lynx lynx), * 
fuzáč alpský (Rosalia alpina), * vlk dravý (Canis lupus) a zabráni negatívnym dôsledkom 
hospodárskej ťažby dreva na chránené územie a prírodné prostredie katastra našej obce. 
SKUEV 0937 Becherovská tisina bolo do národného zoznamu území európskeho 
významu zaradené opatrením MŽP SR č. 1/201 s určeným 2. stupňom ochrany, pričom 5. 
stupeň zostal zachovaný iba v existujúcej rezervácii Becherovská tisina. Zo skúseností 
s prebiehajúcou ťažbou dreva realizovanou v nasledovných rokoch po vyhlásení SKUEV 
v území s určeným 2. stupňom ochrany je zrejmé, že ochrana biotopov a druhov je 
nefunkčná a preto žiadame zaradenie celého územia SKUEV do 5. stupňa ochrany. 
Zaradenie územia do 5. stupňa ochrany bude prínosné aj z hľadiska stabilizácie vodného 
režimu, zlepšenia vodozádržnej schopnosti lesov a predchádzania záplav. Nasledovala 
rozprava o tomto probléme, ktorého výsledkom bolo uznesenie o schválení pripomienky 
na zmenu stupňa ochrany v SKUEV 0937 Becherovská tisina zo stupňa ochrany 2 na 
stupeň ochrany 5. 
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21/ Návrhová komisia prečítal návrh na uznesenie. 
 
     

Nakoľko  neboli žiadne dotazy ani pripomienky starosta obce p. Jozef Gmiterko sa 
       poďakoval prítomným za účasť a  zasadnutie ukončil.  
 
 
Zapisovateľ: Mgr. Marianna Felegiová               Overovatelia zápisnice:  
                                                                                                                   Jozef Dinis 
                                                                                                                   Ing. Vladimír Choma 
 
 

 


